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TOP SECRET

'FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
WASHINGTON, D. C.

CUBAN INTELLIGENCE ACTIVITIES

: Two reports of interviews at San Juan, Puerto Rico,
on April 8 and- 11, 1977, with an individual in recent contact
with the Cuban Intelligence Service are attached. This
individual is of continuing operational interest to the FBI.
and it is requested that FBI concurrence be obtained prior
to initiating any action based on ‘this information.

Warning Notice - Sensitive Source and Methods involved.
No foreign dissemination.  Extraction of -information
controlled by originator,

TOP SECRET

. . . Classified by 5182

Exempt from GDS, 1, 2, and 4
~Date of Declassification, Indefinite-
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Dote of transcription

" FELIX 2

t}on: . E

al large Cuban exile cocial group in Puerto Rico, and

| Bo other similar activities. He stated ~hat Le does
close relationship with a verv peclitical individual,

by

‘Puerto Rico.

]

v

word from Cuban authorities through her daughter who
Puerto Rico. Upon receipt of that OK from the Cuban

Immigration and Naturalization Service {USINS) for a

‘Ziia oABALA. MAS,. also known as
da, Urbanization—Valencia.,

» Puerto Rico, was advised of the identity of the

g Agents, and he furnished the following informa-|

*from'lQGl to 196+%. He is currently a member of Circulo Cubané,g

from Cuba on Cecenber 23, 1376, for a vacation in Puerto Rico.
ZABALA stated that his mother has a sizx month visa which
expires in June, 1977, and that she is currently attempting
'to stay three monchs 'longer in Puerto Rico and is awaiting

returned to Cuba :c secure a Cuban government OK to .remain in

the subject's mother will then apply to the United st
P L Y

FELIX JABALA advised that he was a member of Alpha 66 |

U

beyond.

[ vﬁhis belongs to no other political or social group in Puerto
Rico. He stated that he is not a member of Frente Liberacion
Nacional de Cuba.(Cuban National Liberation Front) or the
.¢oordination of United Revolutionary Crganizations {CORU) . He
ﬁtated that on April 3, 1977, he attended a meeting which
‘concerned itself with human rights and was presided over by

one FRANKLIM DELINO LOPEZ who was interested in sending five
‘Cuban exile individuals to Washington, D. C., and present a
G2se to the United States Department of State to tell President
QARTBR~how to deal with the Cubans. He stated that their main
concern here was the political prisoners and the system of
Conununism under CASTRO. ZABALA stated that he participated in

ry

have a
ENRINUE

NUNEZ, who is the editor of Replica Magazine in San Juan,

nmara wac?lBALA advised that his sister, AMALIA ANGELINA
ZABALA MAS and his mothner, ANGELINA MAS, came to Fuerto Rico

has since

guvernment

aces

three

mEnth extention o7 her visa to visit Puerto Rico. ZABALA's

» . . ) _
. . - . apey T Ty
. . R . _
Ihis, Jocumani ccntoing neither recommaenda:ions ndr. dondtusiont "yt tha F3I it is the property of the FB8! und Is leq

W aed iy conteal, are not o be distribute o a:4sids our aqenny.

— B wom.
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sister, AMALIA, was_in Puerto Rico from December 23, 197@,
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FELTX ZABALA stated that AMALIA is married to JULIO CESAR

MAS MARTIN, who is a medical doctor who has a very geod
practice in Calixto Garcia Hospital in Havana,_Cuba.

ZABALA stated- tkat AMALIA's husband is not a political-type

person and he is not considered to be a Conmunlst._ He

stated that JULIO CESAR MAS MADPTIN is nappy living under

the Cuban syster of government because he is a dector and
therefere lives extrewmely well., ZARALA stated that the
latter's brother, LUIS MAS MARTIN is currently living _
outside Havana assigned to an agricultural project. ZARALA
stated that LUI3Z MAS MARTIN, who 1is aporoximately 50 years old.
currently having a severe drinking problem. ZABALA believes
“hat he is working with the agriculture project in the
vicinity of !Matanzas, Cuba. ZABALA termed LUIS MARTIV a

Communist and an anti-Batistite., ZABALA added that his
sister's recent trip to Puarto Rice was her first trin ever
to thic country. e stated that he last saw her in 19f5 in
Cuba. ZARMALX ra d that he went to Jamaica and mak

‘J

1..
~orted
sister and nis mother on December 21, 1976, and assis
their travel %o 2uerto Rico bv helping. them to a hot
Kingston, Jamzic:, and then to the United States Emb
to secure a visa to visit Puerto Rico. Ha cstated the
1963 he had only talked to his sister on the telephor
approximately evary six months.

ZABALA stated that he rarely "rltc°_to any friends
or f<mL]v memnber; in Cuba. He stated that his brother,
DOMIMGO UUB,LH, ilso known as MNino, 1is currently an athletic
promoter anfq hc works in a group known ag the Instituto
Nacicnal Qb"O’Lew Pevolucicnario in Cuba. ZABALA stated that
his father, JOSE L. ZABALA, died on Novembher- 22, 1984, in
Cuba and that his two sisters, AMALIA and LBLENA, currently
live 5n Cuba. He sta tei that his breother, JOSE LUIS ZADALA,
also known as "PUPE," ROMINGO, and himself spent various peri
of tlme in Cuhan jails. He stated that "prpue rervcd four ve
and ninz2 months which bagan in oy of 1961, DOIINGC, who
ZABALA termcd a non-Communist, was in 3ail for 18 months from
ae”*omber, 1981, to 1963. SABALA stated that he himself was
in jail only for seven days which began in Mav, 1961. ZABALX
aided that the recason that the ahove individuals received jail
terms had to do with their affiliation with a group which was

going to plant bombs in or near the waterworks in Havana, Cuba,

in 17961.

| B N S T
o VERTHEN SRS S ERRE I
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- FELIX ZABALA MAS stated that he 'coesn't know any
individuals who are in FLNC or CORU. He stated that REINOL
RODRIGUEZ is a ¢ood friend of his and thev have been
associated since ZARALA's affiliation with Alpha 66. ile
stated that he did not think that RETNOL RODRIGUEZ 'is still
a member of the 1attervo:qanization. He stated that he has
only belonged tc one political group in Cuba and that he was
a member of the Movimiento Revolutionario Pueblo (MRP) and
that that group placed over 100 bombs in and around Havana,

Cuba, protesting the CASTRO government,

ZABALA was questioned about‘his'rélationship with

one ANTONIO VECIANA and he stated that VECIANA is like his

wn brother. He added that VECIANA is his son's Godfather
and is currently a resident of Miami, Florida. ZABALA
reported that VEZIANA and himself vere in Alvha 66 and at
one time attempt:d to form an Alpha 66 groupn in San Juan,
Puerto Rico. Tws other individualis, accordina to ZANALA,
were in on this xnterprise: TONY CUES‘A'(whoViS'possibly living
now in Miami, Florida). 7ZABALA considered VECIANA to not onlv .
be his friend, bit his business partner and added that VECIANA
resides at Numbe- 311 Northwest 30 Cc& , tliami, Florida, 33125,
ZABALA stated thit VECIANA left Alpha 66 in 1966 and that he

is definitely an:i-Castro and would personallvy like to kill
CASTRO. He did nor know VECIANA to be affiliated with anv

PR

N -

political groups at this time. ZABALA stated that four or
five vears aan that TECIANA, ENRIOUR NUNEZ, and MANOLO =ay
went to Costa Rica and formed a'revoluticnary harty (anti-
CASTRO) , which had the sama ideals of Alpha 56, He acdda that
this groun which was Fnown as Partido Revolutionario Del Pueblao,.
lasted nerhaps e:ght months., :

- FELLX UABALA MAS revealed that on Octobar 28, 1376,
he left San Juar, Puerto Rico, and traveled tn Kingston, ’
Jamaica, for the purpose of Seeinq an entertainment promoter,
FET.TX SHITH,,aboutvputtinq on the Chinese Circus Review from
Taiwan. He addec that he met no one other than FELIX SHITH .
during his stay jin Jamaica. e insisted that he hag met no. onao

e
Ty
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‘Socialism and Denocracy, ZﬁBALA’rQDorteﬂ that his family
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who could be 3 representative of any foreign government:, .
particularly from Cuba. FELIX ZABALA MAS reported that on
November g, 1976, he-traveled.to Miami ang then on to
Kingston, Jamaica,  He Stated that he went there to see the
promoter, FELIX SMITH, ana discuss Problems on heow to aet
money cut of Jamajca if'ZABALA'were to bring the Chinese

.Circus Review from Taiwan to Jamaica, ZARALA added that

this was approxinvately one month prior to the popular

elections and thare is always a problen bringinq monev ont

of Jamaicay ZABALA again stated thatw he had contacted no
one other than FSLIX sMITH. '

ZABALA advised that he traveled to Jamaica again
on November 39, 1976, and returned tg Puerto Rico wvig Hiami
on Cecemkber 2, 1976. ne stated that at that time he again
visited FELIX SMITH.  ZABALA Stated that he traveled alone
to iMontego Bay aad another town, Ccso’ Riow, inp Jamaica, ang
visited-theaters where he couid PSSSikly presens the Chiness
Circus. le addel that he staved in the Sheraton Hotel when
he was in Rinaston on this occasieon, e ztated that hes had
s5een no family m:mherg O anvone who coulgd be COSsibly
considered a repfesentative.of a foreign Jovernment. He
added that while in Jamaica he traveled by public-automobiles
which are useg a3 taxis or buses,

ZABATLA MAS advised that he had renteq the "tappy
Center Bar" which is located ip Hato Rev, pPuerto Rico, for
the perioqd betwasn December-, 1374, ang July, 1976. phe Stated
he gave Ub this lina of business jin that he Was not making it

'fjnancially. He added that at the moment he is not in

financial Straights 2nd that he has been recelving current
income from his »romotien of the Taiwan Circus Croup and  two

Professional pri:e fighters (beth Dominicans), HECTOR JULIO

b

MEDIIIA andg ADRIANID MARRERO, also known as Nane. He statad
that the latter WO individuals are under his control as ha

is their manager ang receiveg approxvimately 33'percentbof any
purse for setting uop their fights, '

ZABALA stated that he‘would like to go ‘back to Cuba -

if CASTRH and the Communig+ Svstem of Jovernmeant Was- out. of

Cuba , He added «hax h= Personallv believes in a.svstem of

noet lile the Command g Form of

ONIeo (uy: .

hero dpeg
his piros

“
T T TN v e PN S et yane, PO T :
SySstoem, CIVOALy Vi HeY sgre it hig S13te
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CASTRC or Communist System. He added that she told a friend,
HUGO PEREZ, a Cubkan exile who is about 50 years old and
resides in Floral Park, Puerto Rico, that if she coulgd get
out of Cuba with her four children, she would leave,r She .
- reportedly told 2EREZ that her husband, JuLro CES2AR MAS
MARTIN likes the good style of living that he currently
enjoys in Havana, Cuba, as a ranking medical doctor. ZABALA
‘added that HUGO 2EREZ sent alot of clothing back to Cuba

‘with his sister, AMALIA, for HUGO PEREZ' father.

ZIBALA advised that as far as his future trave
plans are concerned, he interds to 96 to Los Angeles,
California, abou: the 15th of April and there,’prepare
theatrical arrangements. e stated that this woulg take .
approximately two or three days, e added that he has to
go to Santo Demingo at some future date for the theatriecal
bresentation of the Chinese Circus Review from Taivan., He -
stated that this would probakly be in Mav, 1977. He addeq
at this poirt +i:.¢ VECIANA, supra, and he set up all tLhe
Chinese Circus Review from Taiwan's eéngagements. He added
‘that he might possibly be in Chicago and New York City,
New York, after May, 1977. . ' : :

The interviewing Agents reminded ZABALA that he at
one time in 1966 was interviewed ang Polvyraphed by a United
States Government. official.}yZABAﬁA, who stated that he did
not know the resvlts of &that interview or thé;polygraph,

stated that he remembered taking the test and being interviewed

at a hotel rocom in thc-Hiramar Hetel , Miramar, Puerto Rico,
but that. he didq 2% know who or what Oorganization was behing

it. e stateq that an Agent of the Federal Bureau of Invogti-

gation (FDI) "at that time had set up the interview and the
examination. He 5tated that at that time he was asled about
going to Cuba and working for the United»States‘Government
for-intelligenco.reasons. He could not furnish any details
about any of the individuals, abproximately three or four,
who were in the rrom at that time. | -

S The interviewing Agents questioned ZARALA - about

_ a’possible trip to Panana which was made on Jahuary-lo,'l977.
w He was confronted with informaticn that revealeq that he hag
‘ traveled with Ppan American Alirlines, flight 535, to;Panama
on January 190, 1977, United States Passnport numﬁe,'32494541,

HW 50529 DocId:32356746 Page ?_
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tourist carg num her 745643, and that he returned to the
United States or January ll,V1977, on another Pan American
Airlines flight, number 536, ZARALA Stated that he was in
Panama for cne riqght ana theréafter‘traveled to Miami,
Florida, and West Palm 3each, where he Spent one night in
the company of JOSE PRADOS HERQERO,_whO'currently resides
in Puerto Rico {telephone numher 783-4367). He stated that
he went to Panara on this occasion for toxing business and
that he saw ruis LSPADA, a hoxing bromoter, and Dr. RODIGO
SANCHEZ, of +he Yorld Bowxing Association, He stated that he
only contacted thesa two- versens and one radio commentator,
while he was in Panamns on this Occasion. lie added that one

-6f his fighters, HECTOR JULIO HNEDINA, was supoesed to fight

RORERTO DURAI and that ZABALA called MEDINR (a resident of
Sante Domingo) from Panama and the fighter advised ZaDn LA
that he was cut of shape and therefore could not fight DURAN.

ZABALA added that he has exclusive permission to sign a

contract re !EDINA. e =tated that he discussad the possihle
fight with the aferementionad radio commentator, ‘

The interviewing Agents again rYeguested tha
ontact of

be perfectly honast.with then ahout anv nossible o

foreian agent« or other Jovernment renrascentatives while c¢n
the 2hove trips rutside Pusrte Pico. e strongly advized that
the interviewing hgents had iiis word that he never contacted

anyone from a forsign dovernment, embassv cfficial, consular

official, foreiga attache, or intelligence officer.

hat on the above mentioned dateg
277, he was supnosed to qo b

_ ZABALA stated
Jannarwv 10, Janasry 11,

=t

to axrange for a Presentation of the Chinese Circus., He
stated, thouah, Abon arrival a* Miami, there WAS a conventicn

of ranagers of a1litoriuns from'thrguqhont the United Stares
(these aro individuals who conld present the Chinese Circus) .

ZABALA stated (o- this reason he did not have to. g0 to Texas
as the manaqers cthat he wished to see were there in Miami, -
PArticuiarly at -he Ramada Inn Hotel arvound January 11, 1977.

In light of the subject's current probation,régula»,
tions with United g ates Probation Office, he vas quoestione:d
as Lo whether he had actten the permiscion of hig nrobatisn

’ A dUring Tana e Of 1977, Ma states

O ficor +n Lravel ko pPap-

B E:_"_\_ ' o
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aﬁhlers check via Espasas Advertising, Incorporﬂted to
GUEROA  and that the first check, which should not have been
de >osited in light of the second check, was placed in an
unknoan bank and when it finally reached Puerto Rico there
were insuffijicient funds to cover it. ZABALA otated that both
checks were made out to Communlratlons Arts.

» FELIX ZABALA advised that his brother, PEPE (JOSE
LUIS ZABALA), his sister ELVIRA, and he, paid an organization
which handles th2 paperwork for Cubans who wish to visit
outside Cuba, Alnacen Espanol, approx'matnly $1,200.00 *o
secure the finan:ial aspect of his mother and sister
leaving Cuha, He stated that his brothcr, PEPE, filed 'the
necessary applic:tions regarding his mother and sister to
Almacen Esnanol in Miami. He stated that approxirnately half
of the mcney. went into an account in- Llnqtfcn, Jamalca, to
render secure thit his sister and mother would not be a
financial burden to the Jamaican Government and that they
would have money to leave that country. He added . that PEPE,
ELVIRA, or himsef had nothing to do with his mother's and
sister's leaving Cuba other than sending the neccessarv
application pape:i’s to Almacen Esvanol in Miami, Flerida. He
added that he went to Jamaica on Decemnber 21, 1976, to help

his sister and h's mother and that after they landed from

Cuba he took thernt to the Sheraton Yotel and later on to tho
United States Embassy to secure the necess aLy visas. -

- "The 1n1°r"1ew1nq Agents cuestioned ZABALA about his
recent source of income and he stated that he earned apnroxi--
mately $3,000.00 from a prize fight which was held in Nayanon,
Puerto Rico, on Seotember 10, 1978, between ESTEBAN DE J0SUS

and HiCTOR JULIO XEDINA. ile added that he earned approximately
Circus in Miami -

$1,200.00 from his presentation of the Chincse
Beach, Florida, lLetween October 5 and 10, 1976. He stated.
that he got approximately $2,000.00  on or about December 18,

1276, as a re-.t of his selling his rights and contract to the
fighter, HECTOR JULIO DITA., ZABALA stated, however, that he-

had to pay this nonev back to promoter DON KING and Pantaloncs
Santiago as his fighter bhacked out of the deual and it fell
through. ZABALA advised that between ‘Dbruary 9, and March 6,

1977, he éearned prroxlmatel‘,s?,SO0.0 from the performances

DPoeld:32356746 Page 10
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of the Chinese Circus in San Juan, Mavaguw_, and Ponce,
Puerto Rico.- '

ELIX ZABALA !AS, who had been furnished bv the

1ntmrv1n”1'ﬂ \ﬂc:ts a Spanish copv of the 21dvice of Rights

form which he said he understood and signed, was presented

a reading of the statutes having to do with foreiqgn govern-
ment agents and the Foreicn Agents Registration Act cof 1938,
The Advice of Rights form was furnished to FELIX ZABALA HAS

prior to the aforementioned discussion of his travel ocutside
of Puerto Rico-ia the last six months. ZABARLA was sternly

advised that he ;a 1. been asked to tell the truth in all the
above matters ar that any dlsc*ooancv in his account could
cssibly be a vio iatlon of his current Federal prehation

which extcnﬂq to January 29, 1973

- At thi: point, FELIX ZABALA MAS advised the inter-
viewing Agents that he had no Jdea how the ¥BI had gotten
all the facts about him and that the 'DI seems to know
evervthinu about him., He stated that heo is not o Cownunist
and that anvthing political that he would do would be ogainek
FIDEL. CASTRC . A: this point, ZABALZ 4% stat ad that hs had
waited for a lomnt time for *hnis momenrt and that he is now

cerviewing Agents evervihinag. AABALA

willing to tell i

MA3 stated that il ollowing accounts are onlv known by

himself and his ‘riend, AHTORIO VECIZANA. e stated that
\ {1

VECINMIA recently had some problens with a ,nited States
Govornment assascination committes vhich was looking into
tha assassination of JOHN FITIGERALD RENKCJY. He stated thai

VECIANA had to anpear on approrlma cely three occasions in
tashinaton, D. C., the last of which was around DRDecember
1976g SABALA stated that a;prcxjﬂately-onv month hefore
!ﬂ CF. MEDY vas shot in Dallas, Texas, VECIANXN and an
i«ldua] wha Z7.0ALA felt was associated with United States
Cethal Intelligence igency (CIA), “Mr., BISHOP," mek with

1N
Lv!

LET MARVEY OSWALD in Dallas, Teuas. ZAABALA statad'fhﬂt

"My, BISHOPT kncv VEIIAWA since 1961, He added that BISHOD
had bandiled an gusassination attemnt acainat FIDEL CASTRO
while CASTRO was in Chile in 1971. GZARALA stated that velTi
went to HBolivia o work for the buiied States: Govermaont. arowu:
1967,  Ne stated tha*t VICIANA and he went to Chile in 1971

o~

n529 - DocId:32356746 Page 11
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to set un an operation. to kill CASTRO. He stated that to
expedite this, false Venezuelan passports were made, the.
necessary guns were brought in in the diplomatic pouches,.
hand grenades were picked up in Rolivia, and a United States
diplomatic car carried that paraphenalia from Bolivia to
Chile: ZARALA cstated that the plan was prepared in Miami,
Florida, and at that time VECIANA was still working for

the United States Embassy in Bolivia. He added that he and
VECIANA rented the rcom in Santiago, Chile, and stayved there
for two or threc davs. ZARALA stated that JUAN DOMINGUEZ

and MARCO RODRICULZ (Juban exiles not further identified)
thereafter took over that room and enrollad in an approximatoly
six month course in photoqgraph and television in Santiago.
The purposc of the endesvor was to place a3 gun inzide one of
the cameros which would be used by DOMINGUEZ or RODRIGUEZ and
when FIDEL CASTRO made- his apwvearance kefore members of the
press, he would e shot by one of these individuals. ZABALA

t
[
i

added that 2 high official in the Chilean goveriwment secured
the necessary press vermits for these individuvzls to come in
the proximity of CASTRO when he arrived in Chiie in 1“71.

He stated that tﬂ@ operation was not successful as DOMINGLEZ
and RODRIGUEZ failed, bv some means, to shoot CASTRO oan the
first day tnat he was presented before the members of the
press and that on the second day one of thos¢ individaals
stated that he muist gc to the hospital as hLis appendix was
bothering him. The ot}mr individual  ‘stated that someonz in
CASTRO's vicinity identified him and thereaf:er, that potential
assassin . leFt Chile and was later seean in Bolivia. "

_ ZABALA reported thak ANTONIO VECIZNA prepared a
1etter for the bznefit of FIDEIL CASTRO in Cuba in which he
siaqned the nicknaime. of his (VECIAMA'S) secretary, MARGARITA.
(MARGARITA is HITDA CAQ, who is currently a resident of '

San Juan, Puerto Rico, an cmplovee of the United States
Government in Hato Rey, Puerto Rico. ~She was VICIANA'3
secretary while e was in Cuba and while he was in Puerto Rico
from 1261 to 1967, and associatesd with Alpha 66). That letter
contained lﬁformltlon concerning AUTONIO VECIANA's connection
with the United jtates Central Intellicence Adoncy and his
attempt o kill nh“iIO,in Chile in 1971. ~ ZABALAN stated that
the information in’ the letter was known to nn other individualsg
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and VECIANA had requested SABALA to transmit that letter to
his sister,~AHALIA;‘in Cuba for personal delivery to FIDEL.
CASTRD.  ZABALA stated that the letter inferred that
VECIANA'sg Secratiry was dissatisfied with VECIAMA angd that
VECIANA'wanted'a»large‘amount of publicity due to his
appearance hefora: 3 United States Government qroun which .
~dealt with the azsassination of Joun r. KENNEDY. This letter
was, submitted to Cuba via ZABALA‘S sister, on or about
September 11, 1976, ZABAIMA stated that he then received 3z
call from his_si;ter, AMALIA, in Cuba, and she stated that
she wanted to so: nim in Jamzica on Octcher 23,1976, He
added that he responded to his sister s request and was in
Jamaica cn Octnbar 28, 1976, and was met there by his sister,
He stated that ho was Staving at the Sheraton Hotel in
Kingston, Jamaic., and on hie first night there he met a
Cuban by the nam: of CARLCS. He added that CARLOS, 2aADALA's
sister, and ‘he, vent to a large hotel (one or two level
cabana style) Possibly outside Kingston, Jamajea, ZAPLTA

described hDrAG 28 & white wale, five feet six inches tall,
weighing 180 mpourly (over weight), having dark eves, dark
hair, with grey sitreaks in the sides. CARLOS was further
described as beinﬁ'approxima*ely 40 vears 0ld and that he wora

no ¢glasses or hac no otney des*inquishing.physical Characterictioe.
o 3 p .
8]

CARLOS described himself to ZABALA a5 a rnerson who wae himh

up in the Cuban cevernment intelligence. CARLOS carried ish

him at all times 4 Businessman's attache case which contained
ZABALY. did not see the pistol at any time.

a pistol.

In addition to meeting CARLOS, supra, ZABALA met
the driver of the avtomobilie whiech took-  ZARALR, AADBALA'g
sister, an-d CARLC™ to the hotel. Thisg individual was tha
vice-consul of o Cuban Hmbassy_in'ﬁinqston, Jamailca, Juan
CARDBONTLI,. ZABATA described CARBONILYL as being a white male,

- welghing 170 bourids, five foot eleven inches (all, having
black hair, dark fyes, and wearing dlasses with dark plastic
frames. No other distinguishing characteristics*were noted
by ZABAIA, _— ‘ C :

Upon arriving at the hotel, ZADALA was cuestioned 7
. by CARLOS ang JUAN CARBONLLL in the presence of hisg sister,
» AMALIA,  and thev wantad to know current info:mation concarning
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ORLANDO BOSCH, CCRU, R

EINCIL RODRIGULZ, FRANK CASTPO, ANTONIC
VECIANA, and other members (L anti~CASTRO groups In resronse
to VECIANA's letter to FID - CASTRO, CARLOS and CZ\ 2BOUE .. h

felt that VECIANA's secretaryv disliked VECIANA and thev
requested that ZABALA tell the secrotary that thev will
broadcast the informaticn presented in "her” leotter over
Radio Havana in ebout a week's time. ZABALA stated that
inasmuch as he was *espoz,lule for forwardina the supposed
letter from VECIAMA's secretary, the Cubans believed that
ZABALA greatlyv disliked VECIANA also. Z2ABALA stated that no
such broadcast was ever nade according o ANTONIO YECIAMNA.

ZABALA revorted tbat-in the course of the above-
mentioned contact with CARLOS and CARBCNELL, the latter
stated that they would get in contact with hlm through hi
sister, ZMALIA. They asked ZABALA if he needed any money and
he replied negatively. - ' o

ZABALA MAS reported that he returned to Jamaica
around Movember ¥, 19756, and staved at Lhe Sheraton Hotel.
During his {irst eveninag there, a strange voice teleprhoned
his rocin and advised him to go out51d . He went down and

steod by the hot:l swimming pool and an -saw CARLOS, supra,

and was aaain ta-:en by CARLOS and JW\I CﬂR?““Luu to the v

hotel where he previcuslv m=2t these individuals CABALA ' '
stated that the -ide from the Sheratecn Hotcl in ningston, ‘
Jamaica, to the »ther hotel takes approximately thirtv L .

minutes by car a»d this hotel is located near the sea. Upcn
entering this ho:zel, ZAPRALA was introduced to "The Ceneral.”
(At one time during the interview with "Tho General" the
latter was,"o\nr'cc to as J”PGE ) ZABALA skated that he
also carrind a bisinessman's attache casce which ZARALA
uspected could carrv a gqun.  ZABALA statod that during the
course of this contoct the entire conversation was taped on
ZARALA describoad the "Generxral”
as a whit2 male, Ffive feet seven inches tall, weiching 160
pounds, approximately 36 vears of age, and from Cien FUﬁﬁc
Cuba., ZADRALA stalted that "The Gonerad.,”" locked like a w2l
built, firm mili:arv tvpe. He stated that this individual.
had dark hair wi:h q]iqh traces of arey on the side. 7The
"General" had dark eyes and no cother distinguishing physical
characteristics. E : :

<3
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CZARALA 0*a“~”;t11; in the course of this contact the three

Cuban individuals wanted to know about the bomb on a Curan
piane which had recentlv des troved the plane and sent it
plunging into tke sea. They Januc% him to invite REINOL
RODRIGT,U, FRANMK CAS'TRO, and "BIBO" (Last name pos31b7v
FRANCO, and the owner of a s»orting goods store which is
located at Flagler and 18th Avenue, ‘liami, Florida) to
Jamaica for reasons of placing bombs against pro-Cuban
schools in Jamaiza. The Cuban individuals could ;hen
arrancge for the Jamaican authorities to arrest LRODRT GUERZ,
CASTRO, and "RER2" and later these could be given over to
the Cubans. *n addition to the above, the Cubans wanted an
ctires of about thirty individuals. These

individuals re all current suspected anti-CASTRO tvpa
perscns and clided ENRIOUL NUNEZ. On Hovember 9, 1976,
according to IZABALA, they aave him $500.60 for nlane tickets
and exnpenses. W]P) wanted th to go.to Venezuela to find
out ahout the ahsve mentionec Luban vlane bombing,

he returned to Jumaica and this time wen*+ to a nlace which
is known as the ‘Little fub," 1in the zitv of Ocho Diﬁ

ZABALA statcﬂ that apprO'iWatnly 9:00 p.m. that eveni nd,
three rmen came in to the "Litt le Puh." e stated that these
individuals were the ”Fexerdl " CARLOS, and a third Cuban
whom he -had ‘not previously meL. He described this 7nC¢v1dual
as a white male, six feelt three inches tall, weighing 220
pounds, having short, dark hair, ahpxonlwatﬁly ?? vears of
age, and having heavy p'L""rlnfzon glasses. This latter
individual inforried ZABALA that he had heen working in the
Cuban Embassy in Chile during 1971. '

FLIX ARALA MAS advised that tlovember 29, 1976,
ai
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"AGUJTAR, another “Zuban exile in Caracas. BOSCH supposedly
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. _ ZABALA stated that VECIANA had, in preparvation
for his November 20 anticipated meeting in Jamaica, given
him information to furnish to the Cubans. ZABALA said that
VECIANA furnished him with information concerning the
bombing of the Air Cubana Airliner stating that the infor-

-mation would appzar to be good and was true, however, it

was. well known within the anti-Castro Cuban Community and

he did not believe it would harm anybody. ZABALA said.

that VECTANA told nim that ORLANDO. GARCIA, who - waos an
employee of the Gecvernment of Venezuela, and former CIA
employee, had goie to Santo Domingo in 1976 and met with
ORLANDCO BOSCII anid FRANX CASTRO. VECIANA further advised ‘
that there was also present at the meeting a representative
from Brigade 2505, name unknown. VECIANA said that at this

time, BOSCH, CASTRO, GAHCIA and the representative from

Brigade 2500 plammed a bombing of a Cubana airliner. AT

some time foliowing this BQSCH went to Venezuela to take
command of the operation. Upcn arrvival in Venezuela BOSCU
was met by TMONO"' . MORALES, o Cuban exile living in Venezuela.

VECIANA saia that MORALES was the individual who had
testified in. a Foderal trial against BOSCH a. few years

prior to this tiuc. MORALES is supposed to have told

BOSCH that he wished for all past differerces to be Fforgotten
and for them to inite in this act, as all good Cubauns should
try.to get rid of CASTEO. At this time MORALES gave BCSCH

a machine gun ani offercd a car and driver as well as the

<

v'use of an apartm=nt that he (MORALES) stated tmat he had
carvranged for ROSTT,  VECIANA said that DOSCH =till did nc

trust MORALES ani instead went to the aparimeut of ALFREDO
e

staved at that ajartment and during this time was

in contact with n old Cuban revolutionary named "PEPLE"

as well as a foraser CIA operative named "RICO." RICO was

described as bLeiig a Cuban exile also. RICO supposedly

gave DOSCH $2,002 during this time in order to support the

intended operati-n against the Cubana Airlines. BOSCH

“was alsco in contact with a Cuban exile attorney while in
-Venezuela, name -auknown, however, ii was stoted. that RBOSCH

was srrestoed ian Jaracas at the home of this -attorney
follaowing the bhoabing.  VECIANA further told ZABALA that -
when the bomb weat cff, 1t was such o tragedy that the

CORU group. was afraid to claim credit fop,it. VECIANA

THo orpnrr
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further advised that the Government of Venezuela had
previously had knowledge of the plans for} this bombing,

“however, thev alsce became verv nervous when the homb went

off with the plaune in the air. VECIANA told ZABALA that
the plan had been for the bomb to go off while the plane -
was on the runway in Barbados, avoiding serious loss of _
lives, however, the plane departed early and thus the bomb
went off while the plane was in the air.

ZABALA reiterated that VECIANA had given him this
information to furnish as he (VECIANA) stated that most of
this informatiocn had been hinted at in the newspapers and
that he felt that ZABALA could impress the Cubans with this
information as w211 as utilizing this information to cover
for the fact that ZABALA had actually not gone to Venezuela
as previously requésted by the Cuban Intelligence Agents.

_ ZABALA said that he furnished this information
to the Cuban Intelligence Agents during the Hovemper 29, 1976,
meeting and they avpeared very pleased with the information.
7ZABALA said that he also, as previously directed by VECIANA,
told the Cuban Azents that VECIANA had been involved in some

"sort of testimony regarding the KENNEDY assassination. ZABALA

said that he did not furnishtem with any details other than
telling him that VECIANS had traveled to Washington using

a travel voucher issued under the name of Senator SCHWIEKER.
ZABALA said that he did not . know why VECIANA wanted this
information given to the Cubans unless it was to further
~onvince him that he (ZABALA) was furaishing them with good
information in the hopes that thev would utilize the
previously furnished information and give VECIANA the

publicity‘he desired on radio Havana.

HW 50529 DocId:32356746 Page 17

Following the November 29, 1977, meeting which was
taped by the Cubans, ZABALA said that he was instructed to
meet CARLOS in Panama on January 10, 1977, being instructed
to g¢ to the Panama ililton Hotel and be standing in the
parking lot at 9 p.m. He was told that scmebody would pick .
him up. ZABALA added that he was given 3700 at the
conclusion of this meeting by the Cubans, which was to
provide expenses for the trip he was supposed to nhave taken
to Venezuela as well as the trip for the November 29, 1977,
meeting. ZABALA said at the counclusion of the meeting he
asked the Cu™ .5 to help in getting his mother and sister.
out of Cuba for a Christmas vacation in Puerto Rico and

R i
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they told him tbat they would help him. ZADALA at this

time stated that he also recalled that during this meeting
‘they requested that he get any inlormation_possible din
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reterence to COFU and “Condor,” which ZABALA described as

a cover name for CORU. He stated that they were also in
need of information as to who had placed a recent bhomb

in the Cubana Airline Office in Madrid. Thev told him
that they had scme information which led them to believe
that a black male, who was from Puerto Rico, had placed

the bomb. They further said that this black male resembled
~an Indian in appearance. ZABALA added that at this meeting
he had also given them nine papers which he had written

out concerning cld bombings in Fuerto Ricoc. ZABALA said
that these papers were false and had to do with bombings
four and five years old which the Cubans believed were
conducted by anti-Castro groups. ZABALA said that he now
recalls that during that meeting they also gave him the
Embassy phone nuuber in Jamaica, with instructions to call
if be needed to contact them and ask, "If the visa is. ready
for JUAN CASTILL2." ZABALA said he was told that if he
needed to contact them to follow the procedure and then
automatically go the following night at 9 o'cleck to the
Little Pub iiight Club -in Ochc Rios,. Jamaica, where he would
be met. . ZABALA zaid that he never did have ocecasion to
‘use this procedure. o

ZABALA said thatl the next contact he had with.
any oif the Cuban Intelligeénce Officers was an accidental
contact on Decemoer 21, 1976, when he was in Jamaica to
meet the Cubana 3dirline plane with his sistér and mother,
ZABALA said that he saw "CARLOS" getting off of the same
flight and nodded to him. ZABALA said that that evening
he, his sister aid bis mother were staving at the Sheraton
Hotel in Jamaica when he was contacted by CARLOS. ZABALA
said that CARLOS coatacted him very brieflv at his room
and told ZABALA that he (CARLOS) was just passing through
Ringstoen, Jemalcy, onroute to participating in the opering
of a new Lmbagssy in llexico City. At this time CARLOS gave
CSADALA 8300 which represented the portion of the money that
ZABALA himsoelf had placed with ALMACLN ESPANOL in Miami
in order to help get hiz sister and mother cut ol Cuba.

Top ckparr
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, ZABAL? said that the next contact was en January 10,
1977, in DPonama.  ZABALA suid that be [flew Lrom Miami to
Panama during tte day of January 10, 1977, arriving in Panama
cat 8:18 p.m.  ZABALA said he lmnediately proceeded to the
Panama llilton and checked in, and then went te the parking
lot at 9 p.m. ZABALA said that he was met at the parking

lot by CARLOS, who walked up and then said, "Let's go for

a walk." ZABALA <aid they walked two or three blocks and

as they were walking a car pulled up alongside and CARLOS
directed him to get into the car. ZABALA said he did not

see the face of the driver of the car. The driver drove

only a short distance and stopped. - ZABALA said that at .
this time they left the car and the driver and entered an
apartment building where they proceeded to .an apartment.
ZABALA said that when he and CARLOS entered the apartment
"The General" was already in the apartment with his tape
recorder set up. ZABALA said that at this time he gave

them telephone books from San Juan as well as Miami telephone
books from the Cuban section of sliami as they had previously
requested theve iclephone books. ZABALA said ihat he did

not have any othsv information to give them and they

again requested that he obtzin general information concerning
the activities of anti-Castro groups in Puerto Rico and
Miami. ZABALA suid that during this meeting they gave

him 3800 for expanses. ZABALA said that they arranged

- another contact in Mexico City, with the contact scheduled
for iarch 6, 1977. ZABALA said at this time nhe was given

a leather tvpe kav hclder which had a slip of paper inside
which was tc be 2 contact telephone numiber for him to call ~
in Mexico City. This telephone number was furnished in

case ZABALA need:»d to make contact witl the Cuban Intellizence
Officers. ZABAL) said that he was furnished the new code
word which was "{s the visa of Dr.  SALGADO ready." ZADBALA
said that he was also told that if he called the Embassy

in Mexico»City‘he»was gimply. to ask this question and hang
up -and then proc:sd the next night to a store called Gigante,
which was near tie Embassy in Mexico City. He was to stand
in front. of the Tigante at 6 p.o.oand would be met. lie

was furnished with a code phrase which would gerve to
identify the Cub:p Agent. The phrase was, Do vou see any
taxis around_herz,”Aand SABALN was told to answer, "I saw o
one but it is broken,"” which would fdentify one te the olher.

-
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said a: this time jhe gave this man 2 sealed package containing
"Replica" nNewspipers from San Juan and Miamj and told the mai
that inasmuch ag he had been away from Puerts Rico with a tour
€roup he did not 1ave much new information, ZABALA said that
the man appeared to he content with this and toig CGABALA

that he-would-deliver the package to CARLCS, ZABALA said

that unbeknowns{i to this man, he had a1lso enclosed g

sealed letter acdressed. to CARLOS in which he asked

CARLOS for SBOJUOO in order to help him (ZABALA) with his
Tinancial problems. ZABALA said that he explained in the
letter'to.CﬂRLOE that séme of the broblems had bheen as g
result of his,tzaveling to meet the Cubans, but ended the
letter'by statirg that in the event that CARLOS could not

get him the Joney that (ZABALA) would continue to work

with him. CZABAT A said that the man from the Eml:assy then

said that "The Canergl" and CARLOS wanied to meet with
ZABALA during Mav and they fgread upon the date of May 19,
1977. ZABALA said he was ilnstructed to g0 to the Xola
Station of the Nexico City Metro System and stand under
the sign for the Subwav to Tacuba. ZABALA saig that he
was to meet at ¢ D.m. on May 19 1977, uwnder the Tacuba
Sign.  ZABALA said that all or those,arrangementﬂ ware _
made without the man knowing that he had a letter reguesting
$20,000, addressad to CARLOS, ZABALA s2id that he has not
heard from alv ci-the Cubans since thav time and” assunes
that he woulg be expected Lo make the May 19, 1977, mzet..

: ZABALA saig that during the Past week he had
been in Miami -and at this time VECIANA-wanted him to go
to the. CIa and ts11 them what had happened ang offer to
work with the CI4,. ZADALA said he WAS most hesitant to
do so and had teld VECTANA that he dig not wish to do So.
. At this time SABALA statédvtha’ he glso recalled
anothoer brierf contact with Cubah:Intelligence_ﬁgents which

‘occurzed on Janunry»IY, 1277, when he flew from fan Juan to

HW 50529

damaica with his sistar when she was returuing o Cuba.
SABATA soid that ho decided Lo o to Hingston, Jnmnica,_

With her st the tagt minute as gshe had » large number or P
Tuggage nnd-wus_dnmhlc,to handle g1 ¢r Lhe luppace herse i,
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ZABALA said he also wished to go to extend the visit with
his sister. ZARALA sald that bhe went to Kingston, Jamnica,
and was cnly theve for a fow hours, however, he was con-
tacted at the aivport bv JUAN CARBONELL. e (ZABALA) gave
CARBONELL a copy of the JACK ANDERSON newspaoer column

which had to do with the KENNEDY assassination. ZABALA

said that he had carried the newspaper article with him

in case he was contacted while in Kingston. ZABALA said -
that the article had to with the RENNEDY assassination and-
a mysterious Cubin named "X" who had had some involvement
with the CIA nnd_with'the,Kennedy assassination. ZABALA
said that he believed this "x" Lo be VECIANA but did not
know how this inzZormatjion had gotten to JACK ANDERSON. :
ZABALA said that it appeared that his meeting with CARBONELL
was accidental but he believed that. the Cubans were adept

in planning meetings and he assumed that inasmuch as his
sister had left he airport to g0 to the Cuban Embassy,

that she had told CARBONELL that he (ZABALA) would be in

the airport area waiting to return to San Juan.

At this time ZABALA said that he also recalled
that although his sister did not talk to him at all during
her Christmas viait froem Cuba about intelligence matters,
that during the January'10}_1977, meeting in Panama he
was told by the General io instruet hig sister in San Juan
to contact MANOLC RAY. ZABALA said he was not told why '
his sister was o o contact RAY, but gave his sister this
message wnen he eturned to San Juan. ZABALA said he was

N worried about his sisrer being involved in this matter

E 50 he waited uutil {he dav before she was to depart San
Juan for Cuka to give her the message. At this timc she

o asked him (ZABALZ) to contact RAY and ar'range a meeting

R which ZABALA stated he had done. LABALA said that she

" met with RAY the day before she left for Cuba but he has

no idea what they tallked abouti ZABALA described RAY
as being a former dinister of Public Works in Cuba prior
to the Castro takeover. and saild he WAS currently employed .
as an Archetictural Frngineer with his office being in a new ...
building construcred on Ponce de Leon Avenue in san’ Juan _
near the Martin Feno Canal. ZABALA said that he did not knouw:
RAY well and was not familiar with his politics or leanings,
although he had sapposed him to be an anti--Castro Cuban. '
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ZABALA was questioned ceoncerning the reason why
VECIANA had wanted him to send the letter to Cuban Premier
CASTRO detailing VECIANA's activities with the CIA. ZABALA
stated that VECJANA was concerned about his testimony before
the committee irvestigating the KENNEDY assassination and,
for some unexpliined reascn, wanted to establish hims vlf,ln
the U. S. Cuban Communitx'aﬁ a former CIA operative. VECIAKA
said he was certain that CASTRO would broadcast this
informaticn on Iadio Havana as soon as he received it and
as Radio Havana was continually monitored in Miami, these
facts would soon be known among the' Cuban community. ZABALA®
said that he did not guestion VECIANA further as VECIANA
obviously did nct wish to talk about it and he (ZABATLA)
decided tec go along ocut of his friendszhip for VECIANA s
this seemed to be of the. utmost importance to VECIANA .
ZABALA said that when no Ubroadcast occurred, VECIANA Jeques
- he continue his contacis and urge the Cubans at each meeting
to make the hzoa%cast-uﬁder the guise that he (ZABALA)
wished the brdadcast in order to embarrass VECIANA as he
- (ZABALA) was supposed to have had 2 falling out with VECTANA.

At this time ZABALA stated that he was extremely
glad to have been able to get this off of conscience and
stated that he wis phys 1ra14v and emotionally e&hadbb d.
ZADALA expressed great confidence in the FRI and stated
that he wished f work with the FBI in any way possible,
including furthe: contacts with the Cuban Inteiligence
Agents or in any othev capacity in which he could serve.,
ZABALS stated th:it he was a loval American and firmly
against the Comminist svst m and had only become involved !
in contacts. with the Cubans in order to carry out the
wishes of his good friend VECIANA.
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Residence
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- TUTC; FELIX SABALA MAS.

"March

The following description of FELIX ZABALA MAS was
ohservation:

LIX ZABALA !iAS

350 Lerida

Urbanization Valencisa
Rio Piedras, Puerto Rico -

581 -90-5117

1937
Cuba

October. 13
Pinar Del Rio,
Male

White

6 feet

218 mnounds

Black
Brown

None .
Right eye does not focus

eve is

on what the left
obs v111q.

349670
\TOSE IJ . IT)R[‘\L”&

ANCELINA MAS PEROJO
Enterta‘nment vromoteor.
CARMEN REZD {(Date of hirth
Febreary 17, 1938, at Havana,
Cuba) o ‘

BETTY ZARALA REGO, horn
Hovembar - 60

Havana, Cubaz:

US\NA 2ADALA REGO, born
1u11D 9, 1?63, at San Juan,

Puert co 24
PULIN ZAn,
Puerto nﬁ

JOSE LUT nibeq!

Tas”PLx~'-

Social Securitv

Accownt Numbor
Date o7 Birth

Place of Birth

Sex
Race
Heilght
Weight

Heir

Eves .
Scars/!Marks
Physic:l Characteristics
Fuerto Rico

- Driver's License
Father '
liother .
Subject's Qccuvation
Wife '
Subject s Children:

»
Subijcct's Brothers
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'ZABAL? said that following this meeting he btecame
very involvead with the promotion of the Taiwan Circus and
was doing extensive traveling. ZABALA said that he did
not make the Mairch 6, 1977, meeting in Mexico City as he
was in California with the Taiwan Circus and due to.. '

 business reasons was not able to go to Mexiqo City. ZABALA
-said that during this period of time that he and VECIANMNA

were having financial problems~with'the Taiwan Circus and
needed money rather desperately. ZABALA said that VIECIANA
was able to obtain a $45,000 loan to help coritinue their
tour of the Taiwan Circus and that he (ZABALA) was able
to borrow S20,0C0 from his cousin in Puerto Rico, who had
a short time befare won the Puerto Rican lottery in the
amount of $100,030. ZABALA said that due to promotional
difficulties they cointinued to have roaey problems and that
at this time VECIANA suggested that ZABALA'try to contact
the Cubsns in Mesico City and see if they would give him
money. ZABALA siid that on March 18, 1977, he caliled
Mexico City from Los Angeles'utilizing the phone number
he had been give: on January 10, ‘19%7, ond used the code
phrase, - "Is the :isa of Dr. SALGALO ready,” whanp +he

Embassy answercd, ZADALA gaid that as previously instructed

he then hung up +nd on the norning of March 19, 1977, he
flew to Mexi-o City.  2ABALA -said thut he went to the
appointed place it & p.m., howvever, nobody showed up.-
ZABALA said that this was never explained,

ZABALA said from Mexico City 'he returned to
San Juan on Mateca 20, 977, via iexiceana Airlines., On
March. 22, 1977, CABALA said that he again called the
number in Mexico City and gove the code word. ZAEALA
said that he then Tlew to Miami on darch 22, 1977, and
proceeded to lMex . co City from Miami. ZABALA said that
on March 22; 1977 he went to the pavking 1o in the
Gigante store arcu and a man came up and gave the propex
code word. ZABALA described this man as a Cuban male,
approximate age 50, 557 tall, heavy build, weiching
approximately 176 pounds, long straicht black hoir and
as having a very round face. ZABALA said that the man .
told him he was i rom the Embasae and that ther walked
a.very short way down the strect into a restaivant. ZABALA
was unable to recall the name ol the restauran(. ZaRAL,
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DOMINGO ZIB LA, also k.own
as "NINO," age 39 (curr
a *e°3d@n of Santiago de
Cuba; . '
ARMANDO ZABALA, also known
as "ARMNANDITO," age 25
(student, Cthd o, Illin
AMALIA ZABALA, age 50,
resident of Cuba;
HITDA ROSA, age 43,
resident of
D

ELV.IRA ZADALA RURAYO,

age 46, ent of
Carclina, Pucrtc Rico;
ELEUA ZABALA HMARTIN,

age 42, resident. of Cuba.
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On Aoril 11, 1977, FELIX ZABALA MAS was interviewed
by Special Agents (SAs) PAUL M. RUSH and HARRY B. BRANDON, III,
‘in San Juan, Puerto Rico. In the course of the interview,

ZABALA furnished the following information:

ZABALA :dvised that duriﬁg his recent contacts with
Cuban Government intelligence sources, they requested he gather
any information whratsoever concerning Cuba that would appear in
Puerto Rican or Urited States newspapers and ragazines. They
-requested that he participate in the anti-CASTRO movement in
Puerto Rico so that he could later advise the Cuban Intelligence
Service (CUIS) of the activities of the Coordinacion de Organi-
zaciones Revolucicnarias Unidas (Coordination of United Revolu-
- tionary Organizations) (CORU), FRANK CASTRO, REINOL RODRIGUELZ,
GUSTAVO CASTILIA, EMNRIQUE NUNE » MAROLO LEDO, BEZC FRANCO, and
ANTONTO VECIAVA. At this point 2ABALA addad that to the CUISZ,
.CORU is tbe same as Accion Cubana (Cuban Action) {AC) and the
Frente De Liberzcion Nacional De Cuba (Cuban National Likeration
Front) (FLNC). ZABALA stated that the CUIS was also interested
in information he zould ohtain concerning the progress of the
Congressional KENNEDY assassination committee as well as the
Dersons responsinhlas far the death ©f ALDO VERA. They mentioned
that they were of the cpinion that CORU dia away with VERA due
to internal arjguiny. According to ZADALA, the CUIS showed an
~interest in VERA as they stated they knew he was in Buenos Aires,
Argentira, when a Tuban Embassy worker wis shot. ZABALA stated
that on the date of his latest contact with the CUIS he advised
them that he has not been able +o gather any pertinent informa-
tion concerning th: above-mentioned individuals inasmuch as ne
has been totally oc:cupied with his promotion work. The CUIS
requested that ZABALA determine any information possible
regarding the loca:ion of JASPAX E. JIMENEZ. ZABALA stated that
the CUIS had never asked anything about Puerto Rico other than
their interest in “he above-menticned individuals.
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FELIX ZABALA advised *hat the Cuban Government is
aware of who was responsible for the killing of several -
members of the "Fragmatistas" in Miami, ¥lorida. The CUIS
told him the names and at this moment, ZABALA cannot recall
who thev were. He stated that the CUIS identified them as.
members of the "Praamatistas." ZABALA added that the CUIS
has never stated or inferread fha; they had any intelligence
agents working in Florida.

In rev1ev1nq his activities in Chile in 1971
’QABALA statcd that he was recruited for the planned kil 11n
of CASTRO by VECIANA in tiiami, in 1971. At thic time VECIANA
was a United Statas Emhassy emplovee in Bollv1a. ZABALA ‘
stated that-after they planned the attack, which was basecd on
information VECIANA said that he had rec:ived from a. Cnilesa

‘that CASTRO was coming to Chile in October of 1971, that he

(ZABALA) flew to Ve ne7vxeln and VIOCIANA vient +o Bolm' ia. GRRALA
stated that JUAN DOMINGURZ and HARCO RCODRICUEZ, two anti-CcasTno

Cubnn exiles from Miami, also went to Venezuela with him to
veyln training in onotography and television camera technicuas
as the rlot involved their POsing as camaramen.  ZABALA caid
that shortlv after he arrived in Veneziiela, he went to Chile
in Februarv and ranted an apartment for. the use of DOMINGURY
and RODRIGUFZ. Ha was in Chile for two or three davys, 7AﬂNTA
‘as unable to recall *+he locatibn cf that apartment., ZARAL
added that shortlv after this, VFCIPWh and a Cuban exile nam“d
NAPOLI, drove to “hile from Rolivia with the guns and grenades
to be used in the attemnt, mhe arms were hidden under the back
seat of a United 3tates Embassy car VECIANA used Lo transpvort
the arms. The arns were later hidden in a closet of the
capartment and NAPOLI and YECIANA returned bto Belivia., The two
cameramen went to Chile in July to await CASTRO! S arrival.
Thev- had in their HOC\C?SlOH foraed Venezaelan and Dominican
passwports which ZBALA had nrepared. ZABALA got the passport
from indiqgent &ﬂﬂ“*uﬁlan and Dowinican nationals in Venezuaela
by telling them tnat he could help them nnter the United Stntes’
Thev gave him their PAssoorts as hn said hre uld neod them,
ZARALA stated " lac hoe steaned the victures ﬁff the paq srorts
and replaced them with photographs of RODNIGUERZ and 7U131Uu“.
He then stamped thom with bogus Government'squps which VECIANA
had made prreviously., Z2ABALA stated that the Federal Bureau of

O
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Investtgat*on (PEI) ‘had taken these stamps from VECIANA's
home in Miami in a subsequent search. ZABALA stated that
when the plot failed, as previously explained, ZABALA stated
that DOMINGUEZ, who sald he had been recognized by a cousin
in CASTRO's party, fled to Bolivia and RODRIGUEZ, who had
had an appendicitis attack went to Venezuela. RODRIGUFU,
who was a Federal fugitive at the tlmw, later returned *o
Miami where he was arrested on Federal charges. 2ZABALA
added that the "Ceneral" confirmed that one of Ca37TRO's
former bodvguards was named DOMINGUEZ and had been in Chile
with Premier CASTRO in 1971. ZABALA added that one of the
persons he knew to be involved in the plot with VECIANA was
a Chilean senator named_ RENT PARADES, and had a slip of
paper which had his 1971 Santiaqo televnone number as
62111 (office), and 259599 (home).

ZABALA stated that VECIANA later told him that his
Central Intelligence Agencv (CIA) vnwfﬁct in this matter was
code name "BISIOF," although ZABALA said he never actually
met this man. VETIANA said recently that thie was thn Gnme .
"BISHOF" who was .sith him when t“e'-taibed to LEE HARVEY OSWALD
in Dallas hefore fresident KENNEDY's death. ZABALA qtatod ‘
that VECIANA was the only source of this 1nLorT:tlon concerning
LEE HARVEY OSWALD contact in Dallas onc month bafore that :
2ssassinzation. 2 stated that VECIZNA had yut tnlb information.
in the supposed latter from VECTANA's ~)ccrc.t:ary to FIDDL CAJ?RG.
VECIANA had +old ZABALA that ”ECIAAA, "BISHOP, " and OSWALD met
in a decwntown Dallas office proxlnatﬂly oL Wonth be ore the
actual KENNEDY deith.

ZABALA Jtafcd that he heliev2d that- VECIANA "antef1
the letter mentioared above routed to TIDE CASTRG 50 as o
cause strife in ralations which were 3 improving between the
United States and the Cuban Government. He  stated that VECIANA -
probably felt that a disclosure such as this conc erning CIA
activities and thz Chilean plot against CASTRO would cause the
Cuban Government o break off relations and cause adverse
publicity against the United Sitates: VHCIANA originally wanted
tc route that let:ier tec FIDEL CASTRO via the Czechoslovakian
Embassy in Washinj;ton, D. C. 2ABALA stated that he himcelf
suggested that he handle it through his sister in r‘uba. The
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letter was subsequently sant by ZABALA to his Sister for -
routing to FIDEL CASTRO and fer this reason CABALA's sister
contacted ZABALA und requested that he come to Jamaica.
VECIANA was in.favormcf$ZABALA-makinq“such trips and

- contacting the CUIS,. and VECIANA paid ZABALA for the

éxpenses involvec. in his Zirst trip. At this point, ZARALA
Stated that he hes ad/ised VECIANA of -all of the results of
his recent trips anq contacts with the CUIS. ZABALA stated
that VECIANA had placed in the above-menticned letter the
names .of ir. BISFOP, BLAIR, and KAIL, who VECTIANA had reported
were members of the CIA and who were werking in the United
States Embassy ir Cuba Prior te FIDEL CASTRO's takeover.
ZABMALA stated thzt he has never been able to determine if
VECIANA is himsel€ a CTA Agent, - ' '

ZABALA was cuestioned as to the political symnathy
of a current resident of Puerto Rico, IANOLO RAY. JABALA
stated that he wcrked for the CASTRO government as minister
of public works aftor CASTRO cane tgo £owar in Cubka and by
the time of the Eay of Pigs invasion, he was against FIDEL
CASTRO. In 1263 and 1264, MANOLO RAY formed an organization
Xnown as JURE in Puerte rico, CABALA advised that RAY has
lived in Puerte Rico all *he time that he has been out of
Cupa, ard ihat arsund 1974 pPAY had A construction business
'bossibly dealing with architecture" in Jamdica. Ile stated
that RAY had the business for a two or three yvear period and
had to leave Jamaica due to visa reasons., RAY believed that
the Cuban Governmont wanted him out aof Jamaica. ZABALA.-
considered RAY to he a social Democrat, politically speaking.
He added that Eay $till has his Cuban citizenshio and is
currently in bad financial straights, ZABALA stated that the
”General,” Oon Janaary 11, 1577, in Fanama, wanteqd to have
ZABALA have his sister contact MANCLO RAY while she was =~
visiting in Puerts Rico and advised him that the Cuban Govern-
ment wanted to help him get his business,visa'again-in Jamaica.
Thev wantes?, also, to meet him. . ZABALA reported that he told
his sister, and szna Sawr MANOLO »AY op January 1S5, 1977, in
San Juan, Puerto Rice, for a period of three to four hours.
ZARALA's sister toyigd ZABALA that RAY had to think ahout the
Cuban-Gove*nment's‘offer; TABALMN's sigter (AMALIA) gave
MANOLD RAY her adilress, nurmber 1140 Nuevo Vedado, Calle 39,

Havana, Cuba. - GAZALA added that for a five minute period

prior to denartur: of. his sister, MANOLO PAY discussed something -~

ricfly with hig lstlorp,
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ZABALA was cvastloned about the current statgs of -
LUIS MAS MARTIN and ZABALA stated -+hat the information which
was previousiy furnished on April 8, 1977, by himself concern1ng
MARTIN was the truth. ZABALA stated that according to his
sister, MAS MARTIN has a serious drinking problem and is no
longer  a high official in the Cuban Governmert. ZABALA stated
that !MAS MARTIN is currently working with a cattle project
around Matansas, Cuba.  He stated that MAS MARTIN was with
CASTRO in the meountains brior to his takeover of the Government
in Cuba and that later, MAS MARTIN was RAUL CASTRO's secretary
ZABALA added that MAS ”\RTIW was at one time the director of
Padio Havana. '

. ZABALA stated that in October, 1966, VECIANA and
another indivicual, a residen%t of Miami, Florida, and the =ditor
of Replica Magazine.there, MAX LIESNIK, advised ZADALA that
ALDRECGUIA GALLEGC reportedly got $20,000.00 from the Cuban
Governmert Aduring 1976, for some uinknown reascn. ZABALA

stated that GALLEZO had been working in iliami at a finance
companyv and that now he is the owner 27 a pet store. ZABALA
stated that L2 hal told the "CGeneral" on iovember 292, 1976,

this 1nLormatJon concerning GALLFEGC, and there was no reaction
whatsoever., '

A ZABALA. stated that in his recent contacts with theé
CUIS, he had given very little information concerning VECIANA
RETHOL RODRICUEZ, GUSTAVO CASTILLO, and FRANK CASTRO. He
stated that on th> times that he was contacted by the CUIS they
showed him picturzs and asked him abou: various peovle. At the
same time thev ta»asd all of the conversaticn and offered him
alcoholic beveraqg:s. They had advised ZARLALR that theyv would
verv much anvrecilte if he could get VICIAIA cutside the
United States.  ZABALA helieved that should this occur, the
Cubans would attenapt to seize him by some manner.

“A ALA stated that the Cuban Vice-Cc onsul in»%exiho,

City, on March 23, 1277, told him that CARLOS ard the "General’
wanted to sec him in Hemico City en May 19, 1977. - ZABALN .

stated that he advises the Cubans that he is on his way to
make a meet bv cailing the Cuban bmbassv in Mexico City and
asking. if the visa for Dr. MIRANDA PRADO is recady. :
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o © ' ZAPALA stated that ne currently has two post office

: a boxes. He has ar old box which is: located. in 01lad San Juan, -

- General Post Office Box 4073. He stated that he acquired a

: .- new Post Cffice kox at the Manillas Station, Santurce,

‘ Puerte Rico (zip code 00904), and this is Post Office Box
Number 40287. Bcth boxes are under his full name. He stated
that the Cubans know of his postal box in Santurce, Puerts Rico.
The CUIS at ore tinme wanted to know how thev could contact
ZABALA and he suqgested a Post Office box.

ZABALA advised +that at this time he is cn-very good
relations with his Cuban contacts. He stated that CARLOS and
the "SGeneral” had mentioned on several occasions. that they
would like him to go to Cuba for a vacation with them,

ZABALA -ras aquastioned ahout his involvement in an
embezzlement mattar in the early 1970's, which involved his
indictment and la-er impriscnment and nrobation, ZABALA sta+od
that his group, wilch inciuded VECIANA, himself, and four other
Cuban exiles who ‘vere residents cf Venezuela: SECUNDINO ALVARZZ,
ANTONIO AROCHA, NIISTIN BARES, and Engineer LUCILO PEIA, wanted
to raise money fo:: the Chilean operation which is mentionad
above. Me statcd that the latter four individuals are probablv
still in Venezuela as he last saw them in 1971 or 1972 there.

JABALA udvised that if the CUIS would want to contact
him for some reason they could possibly use his sister to
contact -him telephonically. He stated that thev could also
possibly contac*+ him through his new: Santurce, Puerto Rico,
postal box. . ZABAIA stated at this noint that he did not think
that they would use is. - '

ZARALA stated'that'over‘the period of the last several
months- he had recsived a total of approximately $1,900.00 from
the CUTS for his ¢xpenses.  SABALA stated that his only. source
of income at this time i§ revenue received from his handling
of the Chinese Circus Group. = | ' : ‘

. FELIX Z2BALA advised that possibly on Wednesdavy, : :

‘April 13, 1977, he would have ta travel to’'Los Angeles, CalifCrnia,

to handle some arrangements for the above-mentioned Chinese B

Circus Group. He stated he would return to Puerto. Rico, probably

on Saturday, Aoril 16, 1977, LT o o - '
TOP SRCRAT
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ZABALA was cuestioned as to his method of traveling

to Panama earlv in JanuaL', 1977. ~ ZABAT.A stated that he
traveled on Monduv mornlnq, January 10, 1977, with Eastern
Airlines fllnht number 958 to Miami, and immediatelvy went on
to Panama. ile s’1tnd that he’ snont one night in Panama and

1mmed1atnlv re*uxned to Puertn Rico v:a hlaml.

: The interviewing Agents questioned ZABALA as. t
polygraph examinetion as to the truth of all of the facts
mentioned in thic interview and those accounts mentionad in
the latter half cf his intervisw of Auril 8, 1977, and he’

resnonded positivelv without hesitation.




